

Comparative Religion

Did the Bible ever prophesy about the coming of any prophet after the Lord Jesus Christ?

Part 11

Fr. Jacob Nadian
St. Bishoy Coptic Orthodox Church of Toronto
Stouffville, ON
Canada

Question

In this part, I will continue answering the questions:

The Old Testament is full of killing of men, women and children, so why do we condemn other brutal killing of ISIS, Al Qaida, etc.? Is God of the Old Testament different than God of the New Testament? Is He God of War or Love?

يذكر العهد القديم العديد من أحداث القتل للرجال والنساء والأطفال، فلماذا ندين أحداث القتل البشعة التي يقوم بها إرهابيين مثل داعش والقاعدة وغيرهم؟ هل إله العهد القديم يختلف عن إله العهد الجديد؟ هل هو إله حرب وليس إله حب؟

Who is God of the Old Testament?

FALSE CLAIMS

Here, I will discuss more false claims about violence in the Old Testament as commanded by **God of the Old Testament**. I will address all these claims with its right understanding; as the Lord of Glory commanded.

الادعاءات الكاذبة

في هذه المحاضرة، سوف أناقش ادعاءات أخرى أن إله العهد القديم أوصى بالعنف. سأجيب علي كل تساؤلاتهم بالفهم الصحيح، كما أوصاه رب المجد.

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 14:

David's "Sinful" Census

According to 2 Samuel 24:15, seventy thousand Israelites die from a divinely initiated plague. Such an enormous death toll inevitably causes one to wonder what terrible evil these people had done to incur such divine wrath. Was it idolatry, adultery, or social injustice? Not according to 2 Samuel 24. Instead, this lethal plague resulted from a census taken by David. But why? What is wrong with taking a census, especially given the fact that this particular census was authorized by God?

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 14:

نقرأ في صموئيل الثانية 24: 15 أن الله جعل وباً في اسرائيل فمات من الشعب سبعون الف رجل. موت هذا العدد الكبير يجعلنا نتعجب عن ما هي الخطية العظيمة التي ارتكبتها هؤلاء الناس التي تستدعي مثل هذا الغضب الإلهي. هل كانت خطايا زنا، عبادة أصنام، ظلم أو عدم رحمة؟

الإجابة الواضحة: لا. لم يذكر أي شيء من هذا القبيل في صموئيل الثانية 24. فقد كانت هذه الضربة نتيجة إحصاء اجراه داود لإسرائيل ويهوذا.

ولكن ما هو الخطأ في اجراء إحصاء للشعب، خصوصاً ان الله أمر به؟

Who is God of the Old Testament?

Reply 14:

Let's read this verse carefully:

“Again the anger of The Lord was aroused against Israel, and He moved David against them to say: Go, number Israel and Judah” (2 Samuel 24:1)

Here we see the answer. You know the anger of the Lord is always for one reason: sin of the people that could distance them away from Him eternally. God loves people so much (John 3:16), and therefore He uses so many ways to keep people away from sin to be holy and live with the Holy One in heaven forever.

Who is God of the Old Testament?

Reply 14:

One more thing that people ignore and do not realize. Let's read the following Scripture:

"Now Satan stood up against Israel, and moved David to number Israel" (1 Chronicles 21:1)

Now, these two verses tell us that God permitted David to number the people because they followed Satan and committed terrible sins. This caused God to get angry at Israel.

Who is God of the Old Testament?

الرد 14:

نقرأ في صموئيل الثانية عن غضب الله علي إسرائيل:

"وعاد فحمني غضب الرب علي إسرائيل، فأهاج عليهم داود قاتلاً: امض واحص اسرائيل ويهوذا" (2 صموئيل 24 : 1)

هذا الغضب علي إسرائيل وكل غضب ذكر عن الله في الكتاب المقدس يرجع لسبب واحد فقط وهو بعد الناس عن الله وحياتهم في الشر والخطية التي تحرمهم من الحياة الأبدية والقداسة التي بدونها لا نعاين الله. الله يحب البشر وكل ما يطلبه منهم هو حياة القداسة.

وهناك أمر آخر يتجاهله النقاد وهو هذه الآية:

"ووقف الشيطان ضد اسرائيل واغوى داود ليحصي اسرائيل" (1 أخبار 21 : 1)

وهذه الآية تشرح كيف أن الشيطان وقف ضد إسرائيل وكيف حرض داود علي إحصاء الشعب. فإذن كلام الله كان عبارة عن سماح منه لتأديب الشعب وداود الذي سمع للشيطان.

Who is God of the Old Testament?

Reply 14:

But why did God permit Satan to move David causing God's anger?

1. Sins of the Israelites that were similar to the sins of the surrounding nations, as we discussed earlier.
2. David's pride of defeating powerful rulers with his strong army and leadership. One simple proof is that Joab warned David against committing this sin (2 Samuel 24:3), but David insisted (2 Samuel 24:4).
3. If God left David and Israel to this sinful pride, they all could have perished. But God wanted them to repent to heal them:
"I will heal their backsliding, I will love them freely, for My anger has turned away from him" (Hosea 14:4)

Who is God of the Old Testament?

Reply 14:

4. If it wasn't God's plan to save His people, David could have rejoiced and praised God; as he used to do. Instead, immediately after David's order of counting his people, the Scripture says:

"And David's heart condemned him after he had numbered the people. So David said to The Lord: I have sinned greatly in what I have done; but now, I pray, O Lord, take away the iniquity of Your servant, for I have done very foolishly"
(2 Samuel 24:10)

Who is God of the Old Testament?

الرد 14:

ولماذا سمح الله للشيطان أن يغوى داود؟

1. بسبب خطايا الإسرائيليين الذين تشبهوا بالشعوب المجاورة وارتكبوا نفس خطاياهم.
2. بسبب الخطية المستترة في قلب داود وهي كبريائه وإعجابه بنفسه وافتخاره بذاته وقوته. وهي خطية ليست مستترة عن الله فاحص القلوب والكلى بدليل أن يوأب نبه داود أن هذا خطأ، لكن داود مع هذا لم يستطع أن يرى الخطأ.
3. لو ترك الله مرض الكبرياء داخل داود لهلك به، فسمح الله للشيطان بأن يغوى داود لعمل الإحصاء فيضرب الله الشعب، كل هذا لينقذ الله داود وشعبه من الكبرياء فيشفى ارتدادهم: "انا اشفي ارتدادهم احبهم فضلا لان غضبي قد ارتد عنه" (هوشع 14: 4)
4. علامة أن هذه الدعوة للتعداد كانت ضد رغبة الله أن داود لم يشعر بالفرح من عمله ولا هو سبى الله كما هي عادته بل نسمع أن قلبه ضربه على هذا العمل: "وضرب داود قلبه بعدما عد الشعب فقال داود للرب: لقد أخطأت جداً في ما فعلت والآن يا رب ازل اثم عبدك لأني انعمت جداً" (2 صموئيل 24: 10)

Who is God of the Old Testament?

Reply 14:

5. David sinfully felt that the secret of his power is in the number and strength of valiant men fighting for him, forgetting that one day he was just a young man and a shepherd. He forgot that God is the One who gave him the kingdom and the strength. A simple proof is the number of people that Joab brought to him:

"Then Joab gave the sum of the number of the people to the king. And there were in Israel eight hundred thousand valiant men who drew the sword, and the men of Judah were five hundred thousand men"
(2 Samuel 24:9)

Therefore, the order of killing was for men only; as it is written:

"So The Lord sent a plague upon Israel from the morning till the appointed time. From Dan to Beersheba seventy thousand men of the people died" (2 Samuel 24:15)

Who is God of the Old Testament?

الرد 14:

5. بدأ داود يشعر أن سر قوته هو في عدد رجاله وإمكاناته فبدأ يعتمد على هذا. ولو فكر داود كيف كانت بداية حياته وكيف أنه تحول من راع للغنم إلى ملك جبار لفهم أن هذا قد تم بقوة ذراع الله وليس بذراع بشر.

"فدفع يوآب جملة عدد الشعب الى الملك. فكان اسرائيل ثمان مئة الف رجل ذي بأس مستل السيف ورجال يهوذا خمس مئة الف رجل" (2 صموئيل 9 :24)

لذلك، كانت الضربة موجهة الي الرجال فقط كما هو مكتوب:
"فجعل الرب وبأ في اسرائيل من الصباح الي الميعاد. فمات من الشعب من دان الي بنر سبع سبعون الف رجل" (2 صموئيل 24 :15)

Who is God of the Old Testament?

Reply 14:

6. The discussion above show that David wanted to show off his greatness. A simple proof that he knowingly committed this sin is his prayer to receive the plague only upon himself:

"Then David spoke to The Lord when he saw the angel who was striking the people, and said, 'Surely I have sinned, and I have done wickedly; but these sheep, what have they done? Let Your hand, I pray, be against me and against my father's house'" (2 Samuel 24:9)

7. However, our loving God who search the heart and mind knows that not only David committed the sin of pride, but also the Israelites. Remember when David committed the sin against Uriah the Hittite! God only punished David, not the people.

Who is God of the Old Testament?

الرد 14:

6. يبدو أن الدافع الرئيسي هو الإعلان عن عظمته وقدراته وإمكانياته، كما كان يفعل ملوك الأمم حوله ليرعب الأمم المجاورة، ولقد شاركه الشعب هذه الروح لذلك كانت الخطية على الجميع وليس على داود وحده. لقد حاول داود في محبته أن ينسبها لنفسه ولبيت أبيه لكي يصب التأديب كله عليه دون الشعب.

"فكلم داود الرب عندما رأى الملاك الضارب الشعب وقال: ها أنا أخطأت وأنا أذنبت، وأما هؤلاء الخراف فماذا فعلوا؟ فلتكن يدك علي وعلى بيت أبي"
(2 صموئيل 24: 1)

7. كان الشعب محتاجًا إلى تأديب وإلا لأدب الله داود وحده. ففي موضوع أوريا الحثي لم نسمع أن الله أدب الشعب على خطأ داود بل التأديب اتصب على من يستحق. لكن الآن نسمع أن الضربة موجهة للشعب إذا فهو المستحق. ولقد سمح الله بخطأ الراعي لتأديب الرعية، فهي مستحقة للتأديب.

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 15:

Uzzah and the Ark of Covenant

Another portrayal of God as instant executioner appears in 2 Samuel 6:1-8 (see also 1 Chronicles 13:1-11). In a politically savvy move, King David decides to bring the Ark of Covenant, Israel's most sacred symbol of God's presence, to Jerusalem.

This move is designed to centralize David's political and religious interests. As the Ark is being transported on a cart, something terrifying happened:

"And when they came to Nachon's threshing floor, Uzzah put out his hand to the ark of God and took hold of it, for the oxen stumbled. Then the anger of the Lord was aroused against Uzzah, and God struck him there for his error; and he died there by the ark of God" (2 Samuel 6:6-7)

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 15:

"وجمع داود ايضا جميع المنتخبين في اسرائيل ثلاثين الفا. وقام داود وذهب هو وجميع الشعب الذي معه من بعلة يهوذا ليصعدوا من هناك تابوت الله الذي يدعى عليه بالاسم 'اسم رب الجنود الجالس على الكروبيم'. فاركبوا تابوت الله على عجلة جديدة وحملوه من بيت ابيناداب الذي في الأكمة وكان عزرة واخيو ابنا ابيناداب يسوقان العجلة الجديدة. فاخذوها من بيت ابيناداب الذي في الاكمة مع تابوت الله وكان اخيو يسير امام التابوت. وداود وكل بيت اسرائيل يلعبون امام الرب بكل انواع الآلات من خشب السرو بالعبدان وبالرباب وبالدفوف وبالجنوك وبالصنوج. ولما انتهوا الى بيدر ناخون مد عزرة يده الى تابوت الله وامسكه لان الثيران انشمصت. فحمى غضب الرب على عزرة وضربه الله هناك لأجل غفله فمات هناك لدى تابوت الله"

(2 صموئيل 6: 1 - 7)

Who is God of the Old Testament?

Reply 15:

This incidence is an example of disobedience that ended in disaster. The ark should have been carried on the shoulders of the Levites, not on a new cart:

"And he put the poles into the rings at the sides of the ark, to bear the ark" (Exodus 25:14, Exodus 37:5)

In using a cart, the Israelites were following the example of the pagan Philistines who had returned the ark to Israel that way:

"Now therefore, make a new cart, take two milk cows which have never been yoked, and hitch the cows to the cart; and take their calves home, away from them" (1 Samuel 6:7)

Who is God of the Old Testament?

الرد 15:

هذه الحادثة مثل هام لعدم الطاعة الذي يؤدي الي الهلاك. فقد أوصي الله أن يحمل تابوت العهد علي الأكتاف عن طريق عصوين كما يلي:
"وتدخل العصوين في الحلقات على جانبي التابوت ليحمل التابوت بهما"
(خروج 25: 14، خروج 37: 5)

استخدام العربة التي يجرها الثيران كان أمراً قام به الفلسطينيون بعدما أصيبوا بآلام مبرحة فأرادوا أن يتخلصوا من التابوت كما يلي:
"فالآن خذوا واعملوا عجلة واحدة جديدة وبقرتين مرضعتين لم يعلمها نير واربطوا البقرتين الي العجلة وارجعوا ولديهما عنهما الي البيت"
(1 صموئيل 6: 7)

Who is God of the Old Testament?

Reply 15:

Also, God warned the Levites that they were not to touch any of the holy things they were to carry lest they die:

"And when Aaron and his sons have finished covering the sanctuary and all the furnishings of the sanctuary, when the camp is set to go, then the sons of Kohath shall come to carry them; but they shall not touch any holy thing, lest they die" (Numbers 4:15)

Similarly, Uzzah knew what happened to the people of Beth Shemesh when they just looked at the Ark:

"Then He struck the men of Beth Shemesh, because they had looked into the ark of The Lord. He struck fifty thousand and seventy men of the people, and the people lamented because The Lord had struck the people with a great slaughter" (Numbers 4:15)

Who is God of the Old Testament?

الرد 15:

وقد حذر الله حتي اللاويون من لمس التابوت لنلا يموتوا، فقال:
"ومتى فرغ هرون وبنوه من تغطية القدس وجميع امتعة القدس عند ارتحال
المحلة، يأتي بعد ذلك بنو قهات للحمل ولكن لا يمسوا القدس لنلا يموتوا"
(العدد 4: 15)

وبالمثل فإن عزا يعرف تماماً ما حدث مع أهل بيت شمس عندما نظروا (لم
يلمسوا) إلي تابوت الرب:
"وضرب أهل بيت شمس لانهم نظروا الي تابوت الرب. وضرب من الشعب
خمسين الف رجل وسبعين رجلاً، فناح الشعب لأن الرب ضرب الشعب ضربة
عظيمة" (1 صموئيل 6: 19)

Who is God of the Old Testament?

Reply 15:

Now to prove that Uzzah deserved his death for ignoring all of God's commandments, David followed what was said earlier:
"Then David said: No one may carry the ark of God but the Levites, for The Lord has chosen them to carry the ark of God and to minister before Him forever. And David gathered all Israel together at Jerusalem, to bring up the ark of The Lord to its place, which he had prepared for it...He said to them, 'You are the heads of the fathers' houses of the Levites; sanctify yourselves, you and your brethren, that you may bring up the ark of The Lord God of Israel to the place I have prepared for it. For because you did not do it the first time, The Lord our God broke out against us, because we did not consult Him about the proper order'. So the priests and the Levites sanctified themselves to bring up the ark of The Lord God of Israel. And the children of the Levites bore the ark of God on their shoulders, by its poles, as Moses had commanded according to the word of The Lord" (1 Chronicles 15:2-15)

Who is God of the Old Testament?

الرد 15:

ونثبت النقط السابقة بأوامر داود للكهنة واللاويين في حمل التابوت:

"حينئذ قال داود ليس لاحد ان يحمل تابوت الله الا اللاويين لأن الرب انما اختارهم لحمل تابوت الله ولخدمته الى الابد. وجمع داود كل اسرائيل الى اورشليم لأجل اصعاد تابوت الرب الى مكانه الذي اعد له... وقال لهم انت رؤوس آباء اللاويين فتقدسوا انتم واخوتكم واصعدوا تابوت الرب اله اسرائيل الى حيث اعدت له. لأنه اذ لم تكونوا في المرة الاولى اقتحمنا الرب هنا لأننا لم نسأله حسب المرسوم. فتقدس الكهنة واللاويون ليصعدوا تابوت الرب اله اسرائيل. وحمل بنو اللاويين تابوت الله كما امر موسى حسب كلام الرب بالعصي على اكتافهم" (1 أيام 15: 2 - 15)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 16: Killing of Individuals

"He who kidnaps a man and sells him, or if he is found in his hand, shall surely be put to death" (Exodus 21:16)

"من سرق انسانا وباعه، او وجد في يده، يقتل قتلاً" (خروج 21: 16)

"A man or a woman who is a medium, or who has familiar spirits, shall surely be put to death; they shall stone them with stones. Their blood shall be upon them" (Leviticus 20:27)

"واذا كان في رجل او امرأة جان او تابعة فانه يقتل بالحجارة، يرجمونه، دمه عليه"
(لاويين 20: 27)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 16: Killing of Individuals

“One who blasphemes the name of the Lord shall be put to death; the whole congregation shall stone the blasphemer. Aliens as well as citizens, when they blaspheme the Name, shall be put to death. Anyone who kills a human being shall be put to death”
(Leviticus 24:16-17)

”ومن جدف على اسم الرب فانه يقتل. يرجمه كل الجماعة رجماً الغريب كالوطني، عندما يجدف على الاسم يقتل. وإذا امات احد انسانا فانه يقتل”
(لاويين 24 : 16 – 17)

Who is God of the Old Testament?

Reply 16:

- **As we discussed previously, there was never a record in Scripture of this being carried out.** It was only intended to **instill obedience to God** and guarantee family values:

“So all Israel shall hear and fear, and not again do such wickedness as this among you” (Deuteronomy 13:11)

“And all the people shall hear and fear, and no longer act presumptuously” (Deuteronomy 17:13)

“...so you shall put away the evil from among you, and all Israel shall hear and fear” (Deuteronomy 21:21)

Who is God of the Old Testament?

الرد 16:

كما شرحنا سابقاً، في قراءة الكتاب المقدس كله، لا نري أي حكم من هذا النوع تم تنفيذه في أي انسان. فقد كان الغرض من الوصية هو الحفاظ علي السلام والأمن في إسرائيل وتعليم الطاعة والخضوع لأوامر الله والرؤساء علي الأرض.

"فيسمع جميع اسرائيل ويخافون ولا يعودون يعملون مثل هذا الامر الشرير في وسطك" (تثنية 13: 11)

"فيسمع جميع الشعب ويخافون ولا يطغون بعد" (تثنية 17: 13)

"فتنزع الشر من بينكم ويسمع كل اسرائيل ويخافون" (تثنية 21: 21)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 17: Killing of Israelites

We read a story of mass murder in the Book of Numbers where we witness divine destruction on a grand scale. In the short span of forty years, 600,000 people (Exodus 12:37, Sirach 16:11) perish as punishment for their unwillingness to enter Canaan after hearing the bad report that ten spies brought back to them (Numbers 14:26-35). But unlike the flood narrative, this time the entire group does not perish in one great tragic event. Instead, they died throughout the 'approximately' forty-year period. During that time, there are several specific episodes in which God reportedly kills sizable numbers of Israelites.

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 17:

قتل الاسرائيليين

نقرأ في سفر العدد عن قتل جماعي للشعب الإسرائيلي بيد الله نفسه حيث أنه في فترة الأربعين سنة التي قضاها الشعب الإسرائيلي في البرية، أمات الرب 600 ألف نسمة (خروج 12: 37، سيراخ 16: 11) كعقاب لعصيانهم وعدم سماعهم لأوامر الرب بدخول كنعان. وقد كان رفضهم يرجع إلي التقرير السلبي الذي قدمه 10 من الجواسيس الذي أخافوهم من كنعان وسكانها (العدد 14: 26 – 35). ولكن لم يفني شعب إسرائيل كله مرة واحدة، كما فعل أيام الطوفان، ولكنهم فنوا في خلال الأربعين سنة للعديد من الأسباب.

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 17:

“Now the men whom Moses sent to spy out the land, who returned and made all the congregation complain against him by bringing a bad report of the land, those very men who brought the evil report about the land, died by the plague before the Lord”

(Numbers 14:36-37)

“اما الرجال الذين ارسلهم موسى ليتجسسوا الارض ورجعوا وسجسوا عليه كل الجماعة باشاعة المذمة على الأرض، فمات الرجال الذين اشاعوا المذمة الردينة على الارض بالوبأ امام الرب” (العدد 14: 36 – 37)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 17: Killing of Israelites

Whether individually or in groups, at the end of forty years, hundreds of thousands of Israelites were killed.

“For the Lord had said of them, ‘They shall surely die in the wilderness’. So there was not left a man of them, except Caleb the son of Jephunneh and Joshua the son of Nun”
(Numbers 26:65)

سواء كان القتل فردياً أو جماعياً، فإننا نجد أنه في نهاية الأربعين سنة مات مئات الآلاف من الإسرائيليين:
“لان الرب قال لهم انهم يموتون في البرية فلم يبق منهم انسان الا كالب بن يفتة ويشوع بن نون” (العدد 26 : 65)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 17:

But God still lifted His wrath away and stopped the plague:

“So Moses said to Aaron: Take a censer and put fire in it from the altar, put incense on it, and take it quickly to the congregation and make atonement for them; for wrath has gone out from the Lord. The plague has begun. Then Aaron took it as Moses commanded, and ran into the midst of the assembly; and already the plague had begun among the people. So he put in the incense and made atonement for the people. And he stood between the dead and the living; so the plague was stopped.

Now those who died in the plague were fourteen thousand seven hundred, besides those who died in the Korah incident.

So Aaron returned to Moses at the door of the tabernacle of meeting, for the plague had stopped”

(Numbers 16:46-49)

Who is God of the Old Testament?

الإدعاء 17:

ولكن رجع الرب عن غضبه ورفع الوبأ عنهم:
"ثم قال موسى لهرون خذ المجرمة واجعل فيها نارا من على المذبح
وضع بخورا واذهب بها مسرعا الى الجماعة وكفر عنهم لان
السخط قد خرج من قبل الرب، قد ابتدأ الوبأ. فاخذ هرون كما قال
موسى وركض الى وسط الجماعة واذا الوبأ قد ابتدأ في الشعب
فوضع البخور وكفر عن الشعب. ووقف بين الموتى والاحياء فامتنع
الوبأ. فكان الذين ماتوا بالوبأ اربعة عشر الفا وسبع مئة، عدا الذين
ماتوا بسبب قورح. ثم رجع هرون الى موسى الى باب خيمة
الاجتماع والوبأ قد امتنع" (العدد 16: 46 – 49)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 17:

Then the Lord sent poisonous serpents among the people and later forgave them:

"And the people spoke against God and against Moses: 'Why have you brought us up out of Egypt to die in the wilderness? For there is no food and no water, and our soul loathes this worthless bread'. So the Lord sent fiery serpents among the people, and they bit the people; and many of the people of Israel died. Therefore the people came to Moses, and said, 'We have sinned, for we have spoken against the Lord and against you; pray to the Lord that He take away the serpents from us'. So Moses prayed for the people. Then the Lord said to Moses, 'Make a fiery serpent, and set it on a pole; and it shall be that everyone who is bitten, when he looks at it, shall live'. So Moses made a bronze serpent, and put it on a pole; and so it was, if a serpent had bitten anyone, when he looked at the bronze serpent, he lived" (Numbers 21:5-9)

Who is God of the Old Testament?

الإدعاء 17:

ثم عاد الرب وأرسل الحيات المحرقة فلدغت الشعب فمات قوم كثيرون ثم عفا عنهم أيضاً:

"وتكلم الشعب على الله وعلى موسى قائلين لماذا اصعدتانا من مصر لنموت في البرية لأنه لا خبز ولا ماء وقد كرهت انفسنا الطعام السخيف. فأرسل الرب على الشعب الحيات المحرقة فلدغت الشعب فمات قوم كثيرون من اسرائيل. فأتى الشعب الى موسى وقالوا قد اخطانا اذ تكلمنا على الرب وعلينا فصل الى الرب ليرفع عنا الحيات فصلى موسى لأجل الشعب. فقال الرب لموسى اصنع لك حية محرقة وضعها على راية فكل من لدغ ونظر اليها يحيا. فصنع موسى حية من نحاس ووضعها على الراية فكان متى لدغت حية انسانا ونظر الى حية النحاس يحيا" (العدد 21: 5 - 9)

REPLY 17:

God Held Israel to the Same Standard

"Do not defile yourselves with any of these things; for by all these the nations are defiled, which I am casting out before you. For the land is defiled; therefore I visit the punishment of its iniquity upon it, and the land vomits out its inhabitants. You shall therefore keep My statutes and My judgments, and shall not commit any of these abominations, either any of your own nation or any stranger who dwells among you.

For all these abominations the men of the land have done, who were before you, and thus the land is defiled, lest the land vomit you out also when you defile it, as it vomited out the nations that were before you. For whoever commits any of these abominations, the persons who commit them shall be cut off from among their people."

(Leviticus 18.24-29; Leviticus 20.22)

STANDARD

Notice the punishment was expulsion from the land, not extermination

الرد 17:

طبق الله نفس المبادئ علي اسرائيل

"بكل هذه لا تتنجسوا لأنه بكل هذه قد تنجس الشعوب الذين انا طاردهم من امامكم. فتنجست الارض فاجتزي ذنبها منها فتقذف الارض سكانها. لكن تحفظون انتم فرائضي واحكامي ولا تعملون شيئا من جميع هذه الرجسات لا الوطني ولا الغريب النازل في وسطكم. لان جميع هذه الرجسات قد عملها اهل الارض الذين قبلكم فتنجست الارض. فلا تقذفكم الارض بتنجيسكم اياها كما قذفت الشعوب التي قبلكم. بل كل من عمل شيئا من جميع هذه الرجسات تقطع الانفس التي عملها من شعبها"
(اللاويين 18: 24 - 29)

"فتحفظون جميع فرائضي وجميع احكامي وتعملونها لكي لا تقذفكم الارض التي انا ات بكم اليها لتسكنوا فيها" (اللاويين 20: 22)

REPLY 17: God Held Israel to the Same Standard

When Israel sinned in the fashion of Canaan, etc., their fate was the same

"Then Jeremiah said to Zedekiah, 'Thus says The Lord, the God of hosts, the God of Israel: If you surely surrender to the king of Babylon's princes, then your soul shall live; this city shall not be burned with fire, and you and your house shall live. But if you do not surrender to the king of Babylon's princes, then this city shall be given into the hand of the Chaldeans; they shall burn it with fire, and you shall not escape from their hand' (Jeremiah 38:17-18)

"فقال أرميا لصدقيا: هكذا قال الرب إله الجنود، إله اسرائيل، ان كنت تخرج خروجاً الى رؤساء ملك بابل تحيا نفسك ولا تحرق هذه المدينة بالنار بل تحيا انت وبيتك. ولكن ان كنت لا تخرج الى رؤساء ملك بابل، تدفع هذه المدينة ليد الكلدانيين فيحرقونها بالنار وأنت لا تفلت من يدهم" (أرميا 38: 17 - 18)

REPLY 17: God Held Israel to the Same Standard

When Israel sinned in the fashion of Canaan, etc., their fate was the same

“Thus says The Lord: ‘He who remains in this city shall die by the sword, by famine, and by pestilence; but he who goes over to the Chaldeans shall live; his life shall be as a prize to him, and he shall live’. Thus says The Lord: ‘This city shall surely be given into the hand of the king of Babylon’s army, which shall take it’” (Jeremiah 38:2-3)

"هكذا قال الرب: الذي يقيم في هذه المدينة يموت بالسيف والجوع والوبأ
وأما الذي يخرج الى الكلدانيين، فانه يحيا وتكون له نفسه غنيمة فيحيا.
هكذا قال الرب: هذه المدينة ستدفع دفعا ليد جيش ملك بابل فياخذها"
(أرميا 38 : 2 – 3)

Notice the pattern: submit to judgment and live. Their choice...

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

From the above examples, we see a distinct pattern emerging from the judgments brought by God upon various peoples:

- ❖ God declares an annihilation form of judgment to stamp out a cancer.
- ❖ The judgments are for public recognition of extreme sin.
- ❖ Judgment is preceded by warning and/or long periods of exposure to the truth and time to repent.
- ❖ Remember how parents, teachers, government and even countries send instructions and/or warning before applying any type of punishment or rewards.

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

This is what God did from day one of creation and to the end.
Remember what the Lord said:

“But if a wicked man turns from all his sins which he has committed, keeps all My statutes, and does what is lawful and right, he shall surely live; he shall not die. None of the transgressions which he has committed shall be remembered against him; because of the righteousness which he has done, he shall live. Do I have any pleasure at all that the wicked should die?’ says the Lord God, ‘and not that he should turn from his ways and live? But when a righteous man turns away from his righteousness and commits iniquity, and does according to all the abominations that the wicked man does, shall he live? All the righteousness which he has done shall not be remembered; because of the unfaithfulness of which he is guilty and the sin which he has committed, because of them he shall die” (Ezekiel 18:21-24)

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

وهذا ما يفعله السيد الرب من بدئ الخليقة وإلى الأبد، حيث ينذر ويحذر ويعلم:

"فاذا رجع الشرير عن جميع خطاياہ التي فعلها وحفظ كل فرائضي وفعل حقا وعدلا فحياة بھيا. لا يموت. كل معاصيه التي فعلها لا تذكر عليه. في بره الذي عمل بھيا. هل مسرة اسر بموت الشرير يقول السيد الرب. ألا برجوعه عن طرقه فيحيا. واذا رجع البار عن بره وعمل اثما وفعل مثل كل الرجاسات التي يفعلها الشرير افيحيا. كل بره الذي عمله لا يذكر. في خيائته التي خانها وفي خطيته التي اخطأ بها يموت" (حزقيال 18: 21 - 24)

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

- ❖ Any and all 'innocent' adults are given a way of escape with their families; sometimes all given a way to avoid judgment via repentance or leaving a particular region. It should also be noted that expulsion from a land was the most common judgment, not extermination.
- ❖ This pattern goes all the way back to the ejection of Adam and Eve from the Garden of Eden: **“So He drove out the man; and He placed cherubim at the east of the garden of Eden, and a flaming sword which turned every way, to guard the way to the tree of life” (Genesis 3:24).**
- ❖ Someone is almost always saved (redeemed) from the evil culture.

Remember:

“Then **many false prophets** will rise up and deceive many” (Matthew 24: 11)

“For **false christs and false prophets** will rise and show great signs and wonders to deceive, if possible, even the elect” (Matthew 24: 24)

“For **false christs and false prophets** will rise and show signs and wonders to deceive, if possible, even the elect” (Mark 13: 22)

“But there were also **false prophets** among the people, even as there will be false teachers among you, who will secretly bring in destructive heresies, even denying The Lord who bought them, and bring on themselves swift destruction” (2 Peter 2: 1)

Remember:

The truth is: God warned us from false prophets

"ويقوم انبياء كذبة كثيرون ويضلون كثيرين" (متي 24: 11)
"لأنه سيقوم مسحاء كذبة (كما يسمي الأحمديين ان ميرزا غلام أحمد
هو المسيح الرابع) وانبياء كذبة ويعطون آيات عظيمة وعجائب حتى
يضلوا لو أمكن المختارين أيضاً" (متي 24: 24)
"لأنه سيقوم مسحاء كذبة وانبياء كذبة ويعطون آيات وعجائب لكي
يضلوا لو أمكن المختارين أيضاً" (مرقس 13: 22)
"ولكن كان ايضاً في الشعب انبياء كذبة كما سيكون فيكم ايضاً معلمون
كذبة الذين يدسون بدع هلاك وإذ هم ينكرون الرب الذي اشتراهم
يجلبون على أنفسهم هلاكاً سريعاً" (2 بطرس 2: 1)